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P r o t o k ó ł    Nr   LXXXII/2024 

z Sesji Rady Miasta Ciechanów, odbytej 

dnia 25 kwietnia 2024 roku 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 9.00, zakończono o godz. 11.40 

 

Obrady prowadził Pan Krzysztof Leszczyński – Przewodniczący Rady Miasta 
Ciechanów, który otworzył obrady LXXXII Sesji VIII kadencji Rady Miasta 
Ciechanów. Powitał: Pana Krzysztofa Kosińskiego – Prezydenta Miasta,  Zastępcę 
Prezydenta Miasta Panią Iwonę Kowalczuk,   Panią Ewę Szelugę – Skarbnika, Panią 
Adriannę Saganek – Sekretarza Miasta, Panią, Przewodniczących Zarządów Osiedli 

oraz mieszkańców miasta, oglądających transmisję obrad. 

 

Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów, stwierdził 

kworum radnych i prawomocność obrad.  

Stan radnych:   20  

Uczestniczyło w obradach: 18 - nieobecni Radni Panowie:  Andrzej Bayer  

       i    Marcin Żebrowski  

                                                    

                                                                                          

 

Porządek obrad : 

 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

2. Ustalenie porządku obrad. 
 

3. Informacja o protokołach z LXXIX, LXXX  i LXXXI Sesji RM.  
 

4. Informacja organu wykonawczego z realizacji zadań wykonanych w okresie 
międzysesyjnym. 

5. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2023 - druk nr 1. 

6. Sprawozdanie z  wykonania budżetu za 2023 r. wraz z przedstawieniem 
raportu o stanie miasta - druk nr 2: 

a) Raport o stanie miasta za 2023 rok.  
b) Wystąpienie Prezydenta Miasta. 
c) Debata. 
d) Projekt uchwały w sprawie udzielenie Prezydentowi Miasta wotum zaufania 

- druk nr 2a. 
e) Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 rok.  
f) Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za 2023 rok. 
g) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu za 2023 rok.  
h) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla 

Prezydenta Miasta z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 
i) Przedstawienie opinii regionalnej Izby Obrachunkowej do wniosku Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium. 
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j) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Ciechanów za 2023 rok 
- druk nr 2b. 

k) Projekt uchwały w sprawie udzielenie Prezydentowi Miasta absolutorium z 
tytułu wykonania budżetu za 2023 rok- druk nr 2c.  

 

7. Projekty uchwał. 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej  

Ciechanów - druk nr 3; 

2) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 - druk nr 4; 

3) w sprawie zmiany Uchwały Nr 735/LXXV/2023 Rady Miasta Ciechanów z 
dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii dla miasta Ciechanów na 2024 r. - druk nr 5; 

4) w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego przez uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do 
końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat 
w przedszkolach publicznych i oddziałach przedszkolnych w publicznych 
szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Miejska Ciechanów - druk nr 6; 

5) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
działki nr ewidencyjny 789/1 z obrębu 10-Śródmieście - druk nr 7; 

6) w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych w Ciechanowie, których właścicielem lub zarządzającym 
jest Gmina Miejska Ciechanów, warunków i zasad korzystania z nich oraz 
ustalenia stawki opłat za korzystanie z tych przystanków - druk nr 8; 

7) w sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  na 
okres powyżej 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody 
na odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  umowy 
dzierżawy - druk nr 9; 

8) w sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  na 
okres powyżej 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody 
na odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  umowy 
dzierżawy – druk nr 10; 

9) w sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  dzierżawy  na okres  
15 lat oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od  obowiązku przetargowego 
trybu  zawarcia  umowy dzierżawy – druk nr 11; 

10)  w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – druk nr 12; 

11)  w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – druk nr 13; 

12)  w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  – druk nr 14; 
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13)  w sprawie  określenia sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na 
terenie Gminy Miejskiej Ciechanów na 2024 rok – druk nr 15; 

14)  w sprawie  zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Ciechanów dotyczącego 
projektowanych lasów ochronnych położonych na terenie miasta 
Ciechanów – druk nr 16. 

 
8. Interpelacje. 

9. Czas dla Zarządów Osiedli.   

10. Zapytania i wolne wnioski. 

11. Informacja Przewodniczącego dotycząca korespondencji jaka wpłynęła do 

Rady Miasta w okresie międzysesyjnym.   

12. Uroczyste podziękowania za działalność radnych Rady Miasta Ciechanów 

VIII kadencji. 

13. Zamknięcie obrad Sesji. 

 

Pkt. 2. Ustalenie porządku obrad. 

 

Radni przyjęli zaproponowany porządek obrad bez uwag. 

 

Pkt. 3. Informacja o protokołach z LXXIX, LXXX  i LXXXI Sesji RM  

Pan Przewodniczący poinformował, że zapoznał się z protokołami z poprzednich 

sesji,  który w jego ocenie odzwierciedla  przebieg obrad i zapytał o uwagi? 

 

Radni przyjęli protokół  bez uwag. 

 

Pkt. 4. Informacja organu wykonawczego z realizacji zadań wykonanych w 

okresie międzysesyjnym. 

Informację przedstawił Prezydent Miasta - Pan Krzysztof Kosiński w formie 

pisemnej. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Radni przyjęli informację bez uwag. 

 

 

Pkt. 5. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2023- druk Nr 1. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że „Ocena zasobów pomocy 

społecznej za rok 2023” - druk nr 1,  była szeroko omawiana na posiedzeniach 

komisji RM.  

W posiedzeniach komisji brała udział: Pani Monika Lemanowicz – dyrektor MOPS, 

która  wyczerpująco udzieliła odpowiedzi na pytania Radnych.  
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Pan Przewodniczący zapytał o uwagi do przedłożonego dokumentu? 

 

Radni przyjęli informację bez uwag i pytań. 

 

 

 

Pkt. 5. Raport o stanie miasta wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

2023 rok –(druk nr 2) 

 

a) Raport o stanie miasta.  

b) Wystąpienie Prezydenta Miasta. 

 

    Głos zabrał Prezydent Miasta - Pan Krzysztof Kosiński, który pokrótce 

przedstawił treści sprawozdania finansowego oraz Raportu o stanie 

miasta za 2023 rok. Podczas wypowiedzi, Pan Prezydent wykorzystywał 

prezencje.  

 „To ostatnie sprawozdanie z wykonania budżetu miasta w tej kadencji naszego 

samorządu, która kończy się już za kilka dni – 30 kwietnia. 

Życzyłbym nam wszystkim, aby tak wyglądały wyniki finansowe miasta za 

każdy kolejny rok nowej kadencji, jak te za 2023 rok.  

Pozwolą Państwo, że przedstawię kluczowe dane: 

Dochody miasta:                     308.338.376,84 zł; 

Wydatki miasta:                      302.698.828,99 zł; 

Nadwyżka budżetowa:                5.639.574,85 zł; 

Wartość inwestycji:                   89.104.077,59 zł; 

Wolne środki na 2024 rok:      19.506.283,12 zł. 

Brak zaciągania jakichkolwiek zobowiązań 

Trzeci rok z rzędu zmniejszenie ogólnego zadłużenia miasta 

Mniejsze od planowanych wydatki bieżące. 

Podsumowując te wartości, można jednym zdaniem stwierdzić, że pozytywnie 

rozliczamy się z poprzedniego roku.  

Skutecznie pozyskiwaliśmy fundusze zewnętrzne, przede wszystkim  

z programów rządowych i marszałkowskich. A te środki zamienialiśmy  

w konkretne inwestycje – realizując je w trudnych gospodarczo czasach, 

naznaczonych chociażby inflacją. 

Zmagaliśmy się z wysokimi cenami energii, ale dzięki zakończeniu budowy 

Elektrociepłowni Ciechanów, mamy prąd produkowany tu na miejscu, na 

własne potrzeby, w tańszych cenach, na potrzeby ulicznego oświetlenia. 

Przeprowadziliśmy kompleksową wymianę oświetlenia na energooszczędne na 

wszystkich słupach, których jesteśmy właścicielem, jako miasto. 
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Przeprowadziliśmy liczne inwestycje drogowe w całym mieście. Nigdy 

wcześniej jednego roku nie zostało zrealizowanych aż tyle kompleksowych 

modernizacji ciechanowskich ulic. 

Zbudowaliśmy nowoczesny budynek zaplecza sportowego na miejskim 

stadionie, przeprowadziliśmy remont hali sportowej przy ul. 17 Stycznia. 

Wybudowaliśmy kładkę pieszo-rowerową na Krubinku, od lat wyczekiwaną 

przez mieszkańców tej części miasta. 

Realizowaliśmy odnowę miejskich zabytków – tak, aby już wkrótce nadać im 

nowe funkcje społeczne, kulturalne i gospodarcze.  

Rozpoczęliśmy proces odnowy miejskiego targowiska przy ul. Płońskiej.  

Wdrażaliśmy projekty wybrane przez mieszkańców w ramach Ciechanowskiego 

Budżetu Obywatelskiego, pozyskaliśmy pieniądze na budowę nowego 

miejskiego żłobka dla 100 najmłodszych ciechanowian.  

To był czas wytężonej pracy dla naszych mieszkańców, poświęcenia  

i zaangażowania setek osób, które pomagały w realizacji postawionych celów. 

Dziękuję całemu mojemu zespołowi pracowników z ratusza, jednostek 

podległych oraz spółek. Dziękuję Państwu radnym za sprawne procedowanie 

przedkładanych zmian w budżecie, za dobrą współpracę i jednomyślne 

przyjmowanie uchwał.  

Niech to ostatnie w tej kadencji sprawozdanie oraz Raport za poprzedni rok 

będą dobrym prognostykiem rozwoju na kolejną rozpoczynającą się już za 

chwilę kadencję naszego samorządu.” 

Pan Prezydent podziękował wszystkim, którzy pracują na rzecz miasta i jego 

mieszkańców.  

 

Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów, 

zaproponował aby w punkcie „Debata”, Radni odnieśli  się zarówno do 

Raportu o stanie miasta,  jak też sprawozdania z wykonania budżetu za 

2023 rok. 

 

Radni przyjęli propozycję  przewodniczącego. 

 

Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów, 

poinformował, że zgodnie z art. 28aa ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 

samorządzie gminnym (Dz.U. 2024 poz. 609) w debacie nad Raportem o 

stanie miasta mogą brać udział mieszkańcy  miasta, jednak nikt nie 

wyraził takiej  chęci. 

 

 

c) Debata 

 

Pan Radny Michał Jeziółkowski w swoim wystąpieniu podsumował działania 

inwestycyjne miasta w 2023 roku. 

„Rok 2023 jest kolejnym rokiem, gdzie kluczową pozycję w budżecie miasta 

stanowią wydatki na inwestycje miejskie. Udało się przeprowadzić szereg 
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ważnych zadań za kwotę ponad 89 mln, co pokazuje, że dla miasta to właśnie 

inwestycje są priorytetem. 

Przede wszystkim przeprowadzono kompleksowe modernizacje dróg. Nigdy 

wcześniej w ciągu jednego roku nie przeprowadzono w Ciechanowie aż tylu 

inwestycji drogowych. To ulice: Ludowa, Krucza, Spacerowa, Wrzosowa, 

Wędkarska, Skłodowskiej-Curie, Nizinna, Zagrodowa, Asnyka, rozpoczęto 

modernizację ulic: Rycerskiej, Zagłoby, Kmicica. 

Kontynuowane były prace rewitalizacyjne dwóch ważnych obiektów: 

zabytkowego budynku przy ul. Fabrycznej 2, zabytkowego budynku po młynie 

przy ul. Nadrzecznej.  

W centrum naszego miasta trwa budowa „Zielonego Targu” – inwestycji, która 

pozwoli na odnowienie tego zaniedbanego wcześniej miejsca. Nowy budynek, 

w bliskiej odległości od nowego parku miejskiego przy ul. Augustiańskiej, 

przyczyni się niewątpliwie do uatrakcyjnienia tej części miasta, ale stworzy też 

przyjazne warunki do prowadzenia działalności gospodarczej do prowadzenia 

handlu.  

Podjęto działania w celu wybudowania nowego żłobka miejskiego. To kolejna 

inwestycja, na którą czekają rodzice naszych najmłodszych mieszkańców.  

Należy też wskazać, że zrealizowano szereg mniejszych inwestycji, ale równie 

ważnych, które poprawią bezpieczeństwo naszych mieszkańców – 

doświetlono kolejne przejścia dla pieszych, zamontowano w kilku punktach 

radarowe wyświetlacze prędkości, w kolejnych miejscach pojawiły się kamery 

miejskiego monitoringu.” 

Pan Radny podziękował Panu Prezydentowi za skuteczną realizację 

inwestycji, zwłaszcza, że odzwierciedlają one różnego rodzaju potrzeby 

naszych mieszkańców.  

 

Głos zabrał Radny Pan Zdzisław Dąbrowski, stwierdzając, że „Raport o 

stanie miasta”,  w pełni odzwierciedla ocenę stanu miasta. Radni i władze 

miasta, powinny się skupić na rozwoju miasta. Zauważył także, że przy 

wykorzystaniu środków zewnętrznych, dynamika rozwoju miasta jest dużo 

wyższa.  Pan Radny, biorąc pod uwagę doświadczenie życiowe, stwierdził, że 

gdyby w mieście działo się źle, chętnych do dyskusji by nie zabrakło. 

 

Głos zabrał Pan Radny Wiesław Brzozowski stwierdzając: 

„Przekazane przez Pana Prezydenta dwa ważne dokumenty, to jest Raport o 

stanie miasta za 2023 rok oraz sprawozdanie opisowe z wykonania budżetu 

za 2023 rok, stanowią podstawę  oceny sytuacji finansowej naszego miasta 

oraz prowadzenia debaty na ten jakże ważny temat. 

Dokumenty wykazują realizację dochodów na poziomie 106% zakładanego 

planu, a wydatków na poziomie 96,5 %. W planie budżetu, przy jego 

pierwotnym uchwalaniu był przewidziany deficyt, ustalony na poziomie ponad 

47,7 mln zł. Jednak ostatecznie, co zasługuje na olbrzymie uznanie, budżet 

został zbilansowany. To jedna z najważniejszych informacji w zakresie sytuacji 

finansowej naszego miasta. Dzięki oszczędnej i gospodarnej polityce władz 

miasta zrezygnowaliśmy w trakcie roku z emisji obligacji. Nie było konieczne 
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zaciąganie żadnych zobowiązań. W ubiegłym roku szalała inflacja i stopy 

procentowe pozostawały na wysokim poziomie, powodując wzrost kosztu 

pożyczanego pieniądza. To kolejny rok z rzędu, kiedy miasto nie emituje 

nowych obligacji. W 2022 r. była taka sama sytuacja. Co więcej, nie tylko nie 

zaciągaliśmy zobowiązań w banku, ale także zostały spłacone wcześniejsze 

zobowiązania w wysokości blisko 6,4 mln zł. Na przestrzeni dwóch ostatnich 

lat, daje to kwotę 12,8 mln zł. To oznacza, że znacząco zmniejszyliśmy 

zadłużenie miasta. To również wymagało dobrania skutecznej strategii oraz 

monitorowania budżetu, dobrego planowania zarówno dochodów, jak i 

wydatków.  

Ograniczeń i cięć dokonywano w wydatkach bieżących, a nie majątkowych. 

Na te drugie przeznaczyliśmy ponad 89 mln zł. W zakresie wydatków 

bieżących oszczędności wypracowano w sferach, które nie dotknęły w sposób 

bezpośredni mieszkańców. Ocena 2023 roku pokazuje, iż dbanie o sytuację 

finansową miasta ma charakter dalekowzroczny.”  

Pan Radny złożył na ręce Pana Prezydenta podziękowania za skuteczną 

realizację budżetu. 

 

Pan Radny Michał Rząsiński w wystąpieniu podziękował za bardzo dobrze 

przygotowany „Raport o stanie miasta”  i zwrócił uwagę na funkcjonowanie 

sportu w Ciechanowie.   

„Ciechanów od wielu lat stawia na rozwój i modernizację infrastruktury 

sportowej, stwarzając najlepsze warunki do aktywności fizycznej dla 

mieszkańców Ciechanowa. 

W ubiegłym roku na terenie miejskiego stadionu zrealizowano inwestycję w 

nowoczesny obiekt zaplecza techniczno-sanitarnego dla lekkoatletów, piłkarzy 

i innych klubów sportowych. Jest to nowa wizytówka miasta podczas zawodów 

sportowych, które organizuje miasto. Obiekt zapewnia komfortowe warunki 

treningu i pracy. 

Miasto wybudowało również nową bieżnię lekkoatletyczną oraz skocznię do 

skoku w dal przy Szkole Podstawowej nr 3. To niezwykle ważna dla dzieci 

oferta sportowa, stwarzająca możliwość prowadzenia atrakcyjnych zajęć 

wychowania fizycznego na świeżym powietrzu. Nowe zaplecze sportowe jest 

wykorzystywane nie tylko przez uczniów SP nr 3, ale również przez 

mieszkańców po godzinach pracy szkoły. 

Kolejną ważną sportową inwestycją był remont elewacji wraz z 

termomodernizacją oraz wymiana podłogi w hali sportowo-widowiskowej przy 

ul. 17-Stycznia. Z hali korzystają bowiem sportowcy trenujący w miejskich 

klubach sportowych, odbywają się w niej zawody rangi krajowej i 

międzynarodowej, a poza działalnością klubów obiekt jest wykorzystywany do 

organizacji cyklicznych imprez widowiskowych. 

Miasto rozpoczęło również długo wyczekiwaną modernizację „Hotelu 

Olimpijskiego”, który stanowi ważną bazę noclegową dla przybywających do 

Ciechanowa sportowców. 
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Termomodernizacja przyczyni się do zmniejszenia kosztów bieżących 

funkcjonowania obiektu. Już widzimy, że zmienia się jego wygląd zewnętrzny, 

odświeżone będą pokoje hotelowe oraz części wspólne. 

Nie można również zapominać o środkach przekazywanych przez miasto dla 

klubów działających w Ciechanowie. Z roku na rok to są coraz większe środki. 

Podobnie z indywidualnymi wyróżnieniami dla najlepszych młodych 

sportowców w postaci stypendiów.  

Regularnie podejmowana aktywność fizyczna kształtuje odporność i 

wydolność organizmu, pomaga w profilaktyce oraz opóźnianiu rozwoju wielu 

chorób. Niezwykle cieszy więc rosnąca liczba trenujących dzieci oraz 

mieszkańców uprawiających różne dyscypliny sportowe”. 

Pan Radny, jako przedstawiciel środowiska sportowego, podziękował za duże 
zaangażowanie miasta, ale przede wszystkim za zrozumienie potrzeb 
ciechanowskiego sportu. 

 

Pani Radna Edyta Rzeplińska-Filipowicz odniosła się do działalności 

miejskich spółek. 

„W 2023 roku poniosły one nakłady finansowe na inwestycje w wysokości 

prawie 30 mln zł.  

Kolejny rok z rzędu, największe wydatki inwestycyjne przynależą do: 

Elektrociepłowni Ciechanów – ponad 20 mln zł. Jest to wynikiem sprawnie 

prowadzonego od kilku lat procesu inwestycyjnego, który ma na celu 

wykorzystanie OZE i ograniczenie wykorzystywania węgla  

do produkcji ciepła dla mieszkańców.  Miejska spółka po modernizacji zmieniła 

nazwę: z Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej na Elektrociepłownię 

Ciechanów i oprócz produkcji ciepła, rozpoczęła wytwarzanie energii 

elektrycznej.  

ZWiK zrealizował zadania ze swojego planu rozwoju i modernizacji urządzeń  

wodociągowych i kanalizacyjnych. Udało się wybudować sieci w ul. Paryskiej, 

Sołtyka, na osiedlu Świętych, w ul. Hłaski, ul. Lechonia, Lechonia, Biegasa, 

Monte Casino, Przyleśnej, Hubala, Cieplińskiego. Wydatki inwestycyjne ZWiK 

w 2023 roku wyniosły prawie 2,3 mln zł. 

W PUK wydatki na inwestycje były poczynione na zakup śmieciarki 

niskoemisyjnej, budowę kolumbarium czy budowę nowego budynku 

biurowego z zapleczem gospodarczym, kwarantanną i gabinetami 

zabiegowymi w schronisku w Pawłowie. W zeszłym roku prowadzono również 

prace związane z rekultywacją kwatery A na składowisku.   

Wydatki inwestycyjne PUK w 2023 w roku wyniosły prawie 5 mln zł. 

W 2023 roku ZKM zakupił 2 szt. nowych autobusów klasy MINI  

oraz stanowisko do ładowania autobusów elektrycznych.  

Spółki miejskie konsekwentnie realizują ważne zadania inwestycyjne. Kolejny 

rok z rzędu wydatki na inwestycje wynoszą kilkadziesiąt milionów złotych.”  

Pani Radna podziękowała władzom miasta, ale też wszystkim pracującym  
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w jednostkach organizacyjnych gminy i  w spółkach, za codzienny trud 

wkładany w ten obszar działalności oraz za to, że miasto dostrzega problem 

tych zmian. 

 

Pan Radny Jerzy Racki, w  swojej wypowiedzi odniósł się do następujących 

kwestii: 

 wyraził zadowolenie ze wzrostu dochodów miasta , pozyskanych w 

kwocie 75 mln. zł dotacji, dynamiki wzrostu dotacji o 270% w 

porównaniu do roku 2022; 

 wypracowanej w wysokości ponad 5 mln. 600tys. zł nadwyżki 

budżetowej; 

 zmniejszenia kwoty ogólnego zadłużenia miasta; 

 wyraził niezadowolenie z kwestii demograficznych ( bardzo niska liczba 

urodzeń – 204 osoby, duża liczba zgonów – 521, wysoka liczba osób 

wymeldowujących się z miasta); 

 zwrócił uwagę na potrzebę dalszej modernizzacjidróg i wprowadzanie 

rozwiązań likwidujących korki; 

 odniósł się do problemu nielegalnego składowania odpadów na terenie 

po byłej cukrowni; 

 zasygnalizował, że w jego ocenie parki kieszonkowe i ogrody 

deszczowe są nietrafionymi inwestycjami; 

 zasugerował poszukiwanie rozwiązań, umożliwiających pozyskiwanie 

wody z opadów. 

 

 

Pani Radna Anna Smolińska, jako Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury i 

Sportu, odniosła się do funkcjonowania miejskiej oświaty i  kultury. 

 

„Jednym z większych obszarów działań miasta jest edukacja, która odgrywa 

niezwykle ważną rolę w życiu dzieci i młodzieży, stanowiąc inwestycję w ich 

przyszłość.  

Podziękowania dla Pana Prezydenta za rozpoczęcie realizacji kolejnej 

miejskiej inwestycji w edukację i opiekę najmłodszych mieszkańców naszego 

miasta, jaką jest nowo budowany żłobek miejski przy ul. Prymasa Tysiąclecia. 

Po oddaniu do użytkowania pierwszego po 32 latach miejskiego przedszkola, 

ratusz przystąpił do kolejnej inwestycji w zabezpieczenie opieki dla dzieci i 

wsparcie rodziców. Żłobek, który zostanie wybudowany w energooszczędnej 

technologii, pomieści 100 najmłodszych ciechanowian. 

W ubiegłym roku miasto inwestowało również środki na poprawę infrastruktury 

oświatowej. Wykonano remonty poszczególnych pomieszczeń w szkołach, 

zakupiono sprzęt multimedialny, wyposażono pracownie fizyczne, chemiczne, 
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zmodernizowano place zabaw, znajdujące się przy placówkach oświatowych, 

również w ramach Ciechanowskiego Budżetu Obywatelskiego. 

W 2023 roku padł kolejny z rzędu rekord środków, które miasto wydatkowało 

na oświatę. Z roku na rok wzrasta kwota, którą miasto przeznacza na oświatę. 

Niestety wraz z wydatkami w ubiegłym roku, nie wzrosła proporcjonalnie 

subwencja oświatowa z budżetu państwa.  Jest to problem ogólnopolski 

wszystkich samorządów w kraju. Tym samym bardzo serdecznie dziękuję 

Panu Prezydentowi, że pomimo rażącego niedoszacowania subwencji 

podejmuje działania zmierzające do poprawy sytuacji w systemie edukacji, 

realizując kolejne inwestycje dla ciechanowian. 

Innym ważnym obszarem działania miasta jest również kultura. Miasto 

corocznie zapewnia mieszkańcom bardzo bogatą ofertę kulturalną. Wiele 

wydarzeń organizowanych przez miasto, cieszących się ogromną 

popularnością, wpisało się już na dobre do miejskiego kalendarza. Do 

największych i najpopularniejszych w 2023 należały m.in. koncerty w ramach 

Dni Miasta, Jarmark Wielkanocny i Bożonarodzeniowy, Senioralia, Dyktando o 

pióro prof. Jerzego Bralczyka i wiele innych. Miejska oferta kulturalna jest 

niezwykle ciekawa i różnorodna, kierowana do ciechanowian w każdym wieku. 

Nie sposób nie wspomnieć o Parku Nauki „Torus”, który cieszy się niezwykłą 

popularnością nie tylko wśród mieszkańców naszego miasta. Park Nauki 

otrzymał tytuł „Cudu Polski 2023”, jako jedyny laureat z Mazowsza, co bardzo 

cieszy. Plebiscyt na najciekawsze miejsca w Polsce zorganizował National 

Geographic Traveler. Rok 2023 dla Parku Nauki Torus był rekordowym pod 

względem wydarzeń i frekwencji, 24 tysięcy odwiedzających, 19 tysięcy 

sprzedanych biletów, 480 grup szkolnych, ponad 30 różnorodnych wydarzeń 

dla dzieci i dorosłych, 8 turnusów półkolonii. Te liczby są imponujące, jasno to 

pokazuje, że ta inwestycja była strzałem w dziesiątkę. Jesteśmy jako radni 

przekonani, że teraz realizowane projekty, jak rewitalizacja i rozbudowa młyna 

przy Nadrzecznej, również przyczynią się do zwiększenia atrakcyjności miasta 

oraz ożywią kolejny obszar w Ciechanowie.” 

Pani Radna stwierdziła,   w przeciwieństwie do Pana Radnego Rackiego 

uważa ,że parki kieszonkowe i ogrody deszczowe są insercjami znakomicie 

wpisującymi się w pejzaż miasta.  

Pani Radna podziękowała za wszystkie działania zmierzające do poprawy 

sytuacji w oświacie i kulturze w mieście. 

 

Pan Radny Robert Umiński w swoim wystąpieniu zwrócił uwagę na 

przygotowanie dokumentacji pod nowe inwestycje. 

„Warto zwrócić uwagę na przygotowania poczynione przez włodarzy naszego 

miasta do zrealizowania wielu ważnych inwestycji w przyszłości, które 

pozwolą chociażby na aplikowanie o środki zewnętrzne, środki unijne z nowej 

perspektywy na lata 2021-2027. Mowa tu o opracowaniu szeregu 

dokumentacji technicznych, pozyskaniu pozwoleń na budowę czy zezwoleń na 

realizację inwestycji drogowych.  
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W zeszłym roku udało się opracować dokumentacje techniczne dla budowy  

ul. Nadrzecznej, ul. Śmiecińskiej, kontynuowano prace nad dokumentacją dla 

budowy ul. Szwanke, budowy alternatywnego dojazdu do Specjalistycznego 

Szpitala Wojewódzkiego w Ciechanowie wraz ze ścieżkami rowerowymi czy 

dokumentacji dla modernizacji dolnego odcinka ul. Pułtuskiej. 

I tu należy podkreślić, że właśnie dzięki opracowaniu dokumentacji udało się 

już pozyskać środki na realizację tych inwestycji – rozpoczęła się przebudowa 

ul. Śmiecińskiej, za chwilę rozpocznie się budowa ul. Nadrzecznej, dolnego 

odcinka Pułtuskiej czy alternatywnego dojazdu do szpitala. 

Warto jeszcze wskazać na dwie ważne inwestycje, dla których miasto jest na 

finiszu uzyskania stosownych pozwoleń, tj. dla dokumentacji technicznej 

przedłużenia alei Unii Europejskiej jako drogi obwodowej wraz ze ścieżkami 

rowerowymi do ul. Gruduskiej i ul. Przasnyskiej oraz dokumentacji technicznej 

budowy park&ride przy stacji PKP Ciechanów Przemysłowy wraz z 

przebudową dróg dojazdowych oraz połączeniem z siecią̨ ścieżek 

rowerowych. 

 Miasto podjęło szereg działań, aby przygotować się do nowej 

perspektywy Unii Europejskiej na lata 2021-2027.  

Pan Radny pogratulował skuteczności w aplikowaniu o środki unijne i życzył 

kontynuacji podjętych działań.  

   

Głos zabrała Pani Radna Magdalena Grelik – Grodecka, jako 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Spraw Obywatelskich, odniosła 

się  do zagadnień społecznych, zawartych w Raporcie o stanie miasta. 

„Miasto od wielu lat podejmuje działania, prowadzące nie tylko do łagodzenia 

skutków zaistniałych problemów społecznych, ale także do ich eliminowania.  

Należy podkreślić ogromną rolę Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

udzielaniu wielopłaszczyznowej pomocy i wsparcia osobom potrzebujących. 

Nie jest to jedynie pomoc materialna i finansowa, ale pomoc na rzecz poprawy 

funkcjonowania osób i rodzin w ich środowisku społecznym.   

Mieszkańcy miasta cenią możliwość bezpłatnego korzystania z wypożyczalni 

sprzętu rehabilitacyjnego w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej. W 

ubiegłym roku miasto doposażyło wypożyczalnię w kolejne materace 

przeciwodleżynowe, łóżka rehabilitacyjne, kule dziecięce oraz wózek dla 

dzieci. 

W dobie pogłębiającego się kryzysu zdrowia psychicznego, niezwykle ważne 

jest udzielanie przez miasto, w ramach działalności Biura Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Uzależnień, niezbędnej bezpłatnej pomocy 

psychologicznej, prawnej oraz specjalistycznej pomocy terapeuty uzależnień.  

Dodatkowo Punkt Wsparcia Dziecka i Rodziny, realizując zajęcia z 

elementami profilaktyki oraz zajęcia socjoterapeutyczne, wspiera rodziny 

przeżywające trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczych.  

W swoich rozważaniach chciałabym też podkreślić pracę Środowiskowego 

Domu Samopomocy Typu A i B.  Dom jest ośrodkiem wsparcia dziennego 
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pobytu, przeznaczonym dla osób dorosłych, przewlekle psychicznie chorych i 

upośledzonych umysłowo. 

Nie sposób nie wspomnieć o powstałym w ubiegłym roku EkoSpiżarni - 

pierwszym sklepie społecznym w mieście.  Sklep powstał z myślą o osobach, 

które nagle, okresowo znalazły się w trudnej sytuacji finansowej i nie stać ich 

na zakup żywności. Produkty pochodzą od producentów i dystrybutorów, które 

przekazywane są do Banku Żywności. Inicjatywa dodatkowo wpisuje się w 

propagowaną przez miasto ideę niemarnowania żywności. 

Miasto od lat integruje środowiska senioralne, organizując Ciechanowskie 

Senioralia, imprezę noworoczną, czy spotkania na terenie powstałego w 

ubiegłym roku ogrodu społecznego. Przy wsparciu ratusza zorganizowano 

również bezpłatne warsztaty i szkolenia dla rodziców, u których nowo 

narodzonych dzieci stwierdzono problemy rozwojowe. 

Miasto realizuje efektywną politykę społeczną kierowaną do szerokiego grona 

odbiorców, uwzględniając wszystkie grupy wiekowe. Jest to niezwykle ważne i 

cenione przez mieszkańców, za co bardzo serdecznie dziękuję władzom 

miasta oraz wszystkim pracownikom miejskich instytucji, które z wielkim 

zaangażowaniem wspierają, pomagają i działają w obszarze polityki 

społecznej.” 

Pani Radna podziękowała  władzom miasta za wdrażanie tak bogatych, 

wszechstronnych działań oraz dyrektorom, kierownikom oraz pracownikom 

wszystkich instytucji, którzy na co dzień realizują zadania społeczne w trosce 

o poprawienie jakości życia naszych mieszkańców.  

 

Pan Radny Stanisław Jankowski w swoim wystąpieniu podsumował 

funkcjonowanie „Ciechanowskiego Budżetu Obywatelskiego” w 2023 roku. 

„Ciechanów był jednym z pierwszych samorządów w regionie, który wyszedł  

z inicjatywą wprowadzenia i sformalizowania budżetu partypacyjnego.  

 Od 10 lat nasi mieszkańcy aktywnie w nim uczestniczą, składając ciekawe 

projekty.  

W 2023 roku wpłynęło 37 propozycji zadań z czego pozytywnie zweryfikowano 

29 zadań. Łączna kwota wydana na CBO wyniosła blisko 1,7 mln zł. 

Udało się zrealizować wiele zadań, chociażby takich jak: 

- doposażenie istniejących placów zabaw przy ul. Witosa, przy SP 5, Miejskim 

Przedszkolu nr 1,  

- wybudowano oświetlenie przy placu zabaw na ul. Wesołej, 

- monitoringiem miejskim objęto skrzyżowanie ul. Parkowej z ul. Zieloną oraz 

rondo Meudon.  

 Część zrealizowanych projektów to kontynuacja zadań z lat 

poprzednich, mowa tu o drzewach dla Ciechanowa (3 etap) czy Rewitalizacji i 

zagospodarowaniu terenu rekreacyjnego zbiornika wodnego – Kąpieliska 

Krubin (6 etap). 

 Mam nadzieję, że zapowiedzi Pana Prezydenta o zwiększeniu 

kwotyprzeznczonej na realizację zadań w ramach budżetu obywatelskiego, 

jeszcze bardziej zwiększą aktywność naszych mieszkańców, którzy dzięki 
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takim narzędziom jak budżet obywatelski, mają realny wpływ na zmianę 

otoczenia, w którym żyją. 

Pani Radna Joanna Kiszkuron w swoim wystąpieniu odniosła się do  

działań proekologicznych. 

„Inwestycje realizowane w Ciechanowie mają bardzo różny wymiar. 

Chciałabym zwrócić uwagę na wiele pozytywnych działań, które oznaczają 

konsekwentne stawianie na rozwój terenów zielonych, co z kolei jest 

niezwykle doceniane przez Ciechanowian. To nieodłączny element polityki 

miasta, również w ubiegłym roku zrealizowano kolejne inwestycje w zieleń. 

Na terenie Miejskiego Parku Ojców przy ul. Augustiańskiej, gdzie 

kontynuowana jest akcja sadzenia drzew przez ojców, powstał pierwszy w 

mieście ogólnodostępny owocowo-ziołowo-warzywny ogród społeczny. Jego 

uprawą i pielęgnacją zajmują się podopieczni miejskich instytucji oraz 

zainteresowani mieszkańcy, którzy wspólnie uprawiają rośliny i korzystają z 

plonów.  

W mieście utworzono dwa pierwsze ogrody deszczowe, jeden pomiędzy ul. 

Parkową i Zieloną, drugi przy ul. Wyrzykowskiego. Celem realizacji jest 

zagospodarowanie wód opadowych, które gromadzą się na jezdniach podczas 

intensywnych opadów deszczu. Nasadzenia roślin hydrofobowych podnoszą 

również estetykę zielonych przestrzeni miejskich. 

Niezwykle cieszy fakt, że miasto przywróciło walory zabytkowego terenu 

Parku im. J. Dąbrowskiego. Stary park, dzięki wzbogaceniu o prawie 22 tys. 

nowych roślin, całkowicie zmienił swoje oblicze, zachęcając mieszkańców do 

aktywnej rekreacji i wypoczynku na łonie natury. W parku utworzono specjalną 

strefę dla dzieci, podnosząc tym samym atrakcyjność zielonego terenu. W 

ubiegłym roku zrewitalizowano również skwer TON. Przestrzeń została 

wzbogacona o nową roślinność, m.in. wieloletnie krzewy liściaste i byliny, 

hortensje, liliowce oraz cebulice. 

W ubiegłym roku powstały dwa kolejne mini parki kieszonkowe, jeden na 

osiedlu Powstańców Wlkp., a drugi w Śródmieściu. Nasadzenia roślinności 

ozdobiły przestrzeń publiczną, pełniąc funkcje ekologiczne i hydrologiczne.  

Mówiąc o zieleni, nie sposób nie wspomnieć o nowym zachwycającym, 

wiosennym obliczu miasta. Kwitnące drzewa oraz nasadzenia cebulowe 

niewątpliwie dodają uroku i zdobią nasze miasto. 

Rola zieleni w mieście jest nieoceniona. Zaplanowane i realizowane przez 

miasto działania w rozwój zieleni będą przynosiły wymierne efekty dla 

środowiska naturalnego, przeciwdziałając postępującym zmianom 

klimatycznym. Inwestycje w zieleń są niezwykle oczekiwane i pozytywnie 

oceniane przez mieszkańców naszego miasta.” 

Pani Radna  podziękowała za realizację kolejnych zielonych przedsięwzięć, 

które wzbogacają przestrzeń naszego miasta. 

 

W imieniu Klubu Radnych PSL, głos zabrał Pan Radny Piotr 

Wojciechowski stwierdzając: 
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„Debata nad Raportem o stanie miasta za rok 2023 oraz analiza sprawozdania 

z wykonania budżetu Miasta Ciechanów to czas oceny wyników i osiągniętych 

efektów. Klub Radnych PSL wysoko ocenia realizację wyznaczonych celów 

przy uchwalaniu budżetu na 2023 rok.  Najlepiej obrazują to zestawione dane, 

będące analizą porównawczą różnych miast z kilku ostatnich lat, ujęte w 

raporcie o stanie miasta. Pokazują spójne i konsekwentne prowadzenie 

polityki rozwoju miasta we wszystkich obszarach.  Był to rok, który w 

gospodarce zdominowała inflacja, a co za tym idzie wzrost cen, szczególnie 

materiałów budowlanych, wymagał od władz miasta systematycznego 

monitorowania zarówno wydatków inwestycyjnych, jak również wydatków 

bieżących, aby zapewnić płynność finansową miasta.  

Jak zawsze priorytetem była realizacja zapisanych w budżecie inwestycji i 

udało się to niemal w 100%.  Wykonaliśmy inwestycje w infrastrukturę miejską 

o wartości przeszło 89 mln zł. Przeznaczanie tak dużych nakładów 

finansowych na inwestycje przekłada się na rozwój naszego miasta oraz 

przedsiębiorstw realizujących te projekty, między innymi firmy ciechanowskie, 

które są realizatorami kontraktów. Największym zakresem inwestycyjnym w 

omawianym roku objęto drogi na terenie miasta. Wartość poniesionych 

nakładów przekracza 40 mln. Wielu mieszkańców zabiegało o te inwestycje. 

Imponująca jest również kwota po stronie dochodów, jaką miasto pozyskało 

na finansowanie tych inwestycji to ponad 30 mln zł. Jak co roku warto również 

powiedzieć o inwestycjach wykonanych przez nasze miejskie spółki. Wartość 

ich wyniosła blisko 30 mln zł. Zakres szczegółowo opisany jest w tabeli 

stanowiącej załącznik do sprawozdania opisowego z wykonania budżetu. 

Każda ze spółek prowadzi inwestycje na dużą skalę, co jest wynikiem 

sprawnego zarządzania. Rosnące koszty bieżące w wyniku inflacji nie 

zakłóciły procesu inwestycyjnego. Łącznie spółki i miasto zainwestowały więc 

w przestrzeń miejską 119 mln zł. Zarówno kwota, jak i zakres inwestycji 

zasługuje na uznanie. Duże inwestycje z uwagi na harmonogram ich realizacji 

rozłożone są w latach i ujęte w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

Klub radnych PSL pozytywnie opiniuje Raport o Stanie Miasta oraz 

sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Ciechanów za 2023 rok. 

Będziemy głosować za udzieleniem wotum zaufania oraz za absolutorium dla 

Prezydenta Miasta Ciechanów. Jak co roku, składamy na ręce prezydenta 

podziękowania za skuteczną realizację budżetu. Ważne jest to, co podkreśla 

nie raz w swoich wystąpieniach Pan Prezydent – to praca zespołowa bardzo 

dużej liczby osób. Absolutorium dla prezydenta, wotum zaufania, jest tak 

naprawdę podziękowaniem za codzienną pracę wszystkim pracownikom 

Urzędu, jednostek i spółek, tym wszystkim ludziom, którzy na co dzień 

angażują się w prace na rzecz mieszkańców. To są setki ludzi, dzięki którym 

możemy patrzeć na pozytywne zmiany w Ciechanowie. 

Życzymy powodzenia w realizacji kolejnych ambitnych celów. Jesteśmy 

przygotowani do dalszego prężnego rozwoju miasta. Tego życzymy wszystkim 

realizatorom budżetu. skuteczności i konsekwencji.” 
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Głos zabrał Radny Pan Zdzisław Dąbrowski, który  podziękował za dobrą 

współpracę z kierownictwem UM i pogratulował władzom miasta i 

pracownikom osiągniętych w 2023 roku efektów. 

 

Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów,  

po wyczerpaniu listy mówców przystąpił do dalszego procedowania porządku 

obrad.  

 

d) Projekt uchwały w sprawie udzielenie Prezydentowi Miasta wotum 

zaufania- druk nr 1a. 

 

Uchwała 13 głosami za,  bez głosów  przeciwnych i 5 głosami  

wstrzymującymi się została podjęta i nosi nr 795/LXXXII/2024. 

 

e) Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 rok.  

Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów, 

poinformował, że sprawozdanie z wykonania budżetu było tematem debaty. 

Niemniej zapytał Radnych o pytania do tego dokumentu? 

 

Nikt nie zabrał głosu 

 

f) Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za 2023 rok. 

 

Pan Radny Piotr Wojciechowski - przewodniczący Komisji Rewizyjnej, 

przedstawił opinię komisji w sprawie wykonania budżetu za 2023 r. Opinia 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

g) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu za 2023 rok.  

 

Pan Radny Michał Jeziółkowski odczytał Uchwały nr nr 3.e./100/2024 z 

dnia 12 kwietnia 2024 r.  Składu Orzekającego RIO w Warszawie w sprawie: 

wydania opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Ciechanów 

sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 rok. Uchwały stanowią załączniki 

do protokołu. 

 

 

h) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla 

Prezydenta Miasta z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

Pani Radna Joanna Kiszkurno - wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej, 

przedstawiła wniosek komisji w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta z 

tytułu wykonania budżetu za 2023 rok r. Wniosek stanowi załącznik do 

protokołu. 
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i) Przedstawienie opinii regionalnej Izby Obrachunkowej do wniosku 

Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium. 

Pan Radny Michał Rząsiński, odczytał Uchwałę nr 3.f.1/15/2024. Składu 

Orzekającego RIO w Warszawie z dnia 17 kwietnia 2024 r. w sprawie: 

zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ciechanów z dnia  

16 kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta 

Ciechanów. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

j) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miejskiej 

Ciechanów za 2023 rok- druk nr 1b. 

 

Uchwała 13 głosami za, bez głosów  przeciwnych i 5 głosami  

wstrzymującymi się ( nie głosował Pan Radny Marek Rutkowski) została 

podjęta i nosi nr 796/LXXXII/2024. 

 

k) Projekt uchwały w sprawie udzielenie Prezydentowi Miasta absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok- druk nr 1c.  

 

Uchwała 13 głosami za, 5 głosami przeciwnymi  i  bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 797/LXXXII/2024. 

 

Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów, 

poinformował, że Rada Miasta Ciechanów udzieliła Prezydentowi Miasta 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok i złożyła gratulacje. 

 

Prezydent Miasta - Pan Krzysztof Kosiński podziękował radnym za 
przyjęcie sprawozdania finansowego za 2023 rok, udzielone wotum zaufania i 
absolutorium. Pan Prezydent stwierdził, że osiągnięte efekty są wynikiem 
pracy zespołowej za co podziękował pracownikom Urzędu Miasta  i spółek 
miejskich.  

 

 

Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów, 

zarządził przerwę.  

Po przerwie.  

Pkt. 7. Projekty uchwał 

 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej  

Ciechanów - druk nr 3; 

Uchwała 17 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących (nie głosował Pan Radny Zdzisław Dąbrowski) się 

została podjęta i nosi nr 798/LXXXII/2024. 
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2) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 - druk nr 4; 

Uchwała 18 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 799/LXXXII/2024. 

3) w sprawie zmiany Uchwały Nr 735/LXXV/2023 Rady Miasta Ciechanów z 
dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii dla miasta Ciechanów na 2024 r. - druk nr 5; 

Uchwała 18 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 800/LXXXII/2024. 

4) w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego przez uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do 
końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat 
w przedszkolach publicznych i oddziałach przedszkolnych w publicznych 
szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Miejska Ciechanów - druk nr 6; 

Uchwała 16 głosami za, bez głosów przeciwnych i   2 głosami 

wstrzymującymi się została podjęta i nosi nr 801/LXXXII/2024. 

5) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
działki nr ewidencyjny 789/1 z obrębu 10-Śródmieście - druk nr 7; 

Uchwała 16 głosami za, bez głosów przeciwnych i   2 głosami 

wstrzymującymi się została podjęta i nosi nr 802/LXXXII/2024. 

6) w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych w Ciechanowie, których właścicielem lub zarządzającym 
jest Gmina Miejska Ciechanów, warunków i zasad korzystania z nich oraz 
ustalenia stawki opłat za korzystanie z tych przystanków - druk nr 8; 

Uchwała 18 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 803/LXXXII/2024. 

7) w sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  
na okres powyżej 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na 
odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  umowy dzierżawy - 
druk nr 9; 

Uchwała 18 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 804/LXXXII/2024. 

8) w sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  na 
okres powyżej 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody 
na odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  umowy 
dzierżawy – druk nr 10; 

Uchwała 18 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 805/LXXXII/2024. 
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9) w sprawie wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  dzierżawy  na okres  
15 lat oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od  obowiązku przetargowego 
trybu  zawarcia  umowy dzierżawy – druk nr 11; 

Uchwała 18 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 806/LXXXII/2024. 

10) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – druk nr 12; 

Uchwała 18 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 807/LXXXII/2024. 

11) w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – druk nr 13; 

Uchwała 18 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 808/LXXXII/2024. 

12) w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  – druk nr 14; 

Uchwała 18 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 809/LXXXII/2024. 

13) w sprawie  określenia sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na 
terenie Gminy Miejskiej Ciechanów na 2024 rok – druk nr 15; 

Uchwała 18 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 810/LXXXII/2024. 

 

14) w sprawie  zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Ciechanów dotyczącego 
projektowanych lasów ochronnych położonych na terenie miasta 
Ciechanów – druk nr 16. 

Uchwała 18 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 811/LXXXII/2024. 

 
 

Pkt.8. Interpelacje. 

 

Interpelacje złożyła Pani Radna Edyta Rzeplińska-Filipowicz w sprawie 

uzupełnienia brakujących elementów, naprawy uszkodzonych i solidnego przeglądu 

infrastruktury rekreacyjnej przy ul. Wesołej 

 

 

Pkt.9. Wnioski Zarządów Osiedli. 

 

Nikt w tym punkcie nie zabrał głosu. 
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Pkt.10. Zapytania i wolne wnioski. 

 

Pan Radny  Stanisław Jankowski podziękował Radnym i Kierownictwu i 

pracownikom urzędu za bardzo dobrą współpracę w czasie trwania VIII 

kadencji RM Ciechanów 

Pan Radny Jerzy Racki, złożył wniosek o zawieszenie funkcjonowania 

(wzorem Piły) tzw. uchwały reklamowej w okresie kampanii wyborczej do 

europarlamentu. 

 

Pkt.11. Informacja Przewodniczącego dotycząca korespondencji, jaka wpłynęła  

do Rady Miasta w okresie międzysesyjnym. 

 

Pan Przewodniczący RM poinformował, że  wszelka korespondencja, która 

wpłynęła do Rady Miasta za jego pośrednictwem, została przekazana do Radnych 

drogą elektroniczną.  

Pan Przewodniczący przypominał tym radnym , którzy nie złożyli oświadczenia 

majątkowego, że obowiązek ten upływa z dniem 30 kwietnia. 

 

Pkt.12. Uroczyste podziękowania za działalność radnych Rady Miasta 

Ciechanów VIII kadencji. 

Pan Przewodniczący Rady Miasta Krzysztof Leszczyński w związku z upływem 

VII kadencji RM Ciechanów podziękował Kierownictwu UM, Radnym szefom 

podległych prezydentowi instytucji i pracownikom za bardzo dobrą współpracę. 

Prezydent Miasta - Pan Krzysztof Kosiński podziękował Radnym za ponad 

pięcioletnią bardzo współpracę. Pan Prezydent stwierdził, że uzyskiwane efekty 

rozwojowe miasta są jej wynikiem. 

 

Pkt.13. Zamknięcie obrad Sesji. 

 

Pan Przewodniczący Rady Miasta Krzysztof Leszczyński zamknął obrady 

LXXXII Sesji Rady Miasta Ciechanów. 

 

Załącznik do protokołu: nagranie audio-video z Sesji 

 

 

Przewodniczący Rady Miasta 

 

    /-/Krzysztof Leszczyński 

 

Protokołował: 

Stefan Bonisławski 
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OPINIA  KOMISJI  REWIZYJNEJ 

W  SPRAWIE  SPRAWOZDANIA  Z  WYKONANIA  BUDŻETU 

GMINY MIEJSKIEJ  CIECHANÓW  ZA  2023  ROK 

 

 Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się i analizie przedłożonego sprawozdania 

z wykonania budżetu miasta ustaliła co następuje : 

Budżet miasta według pierwotnego planu uchwalonego przez Radę Miasta 

Ciechanów w dniu 30 listopada 2022 r. przewidywał: 

Dochody   250.000.000,00 zł 

Wydatki   297.730.000,00 zł 

Deficyt budżetu gminy - 47.730.000,00 zł 

 

Na koniec roku 2023 plan budżetu po zmianach przedstawiał się następująco :  

Dochody 290.765.009,57 zł 

Wydatki 313.662.859,08 zł 

Deficyt budżetu gminy - 22.897.849,51 zł 

 

Wykonanie budżetu na koniec roku 2023 ukształtowało się  na poziomie: 

Dochody 308.338.376,84 zł 

Wydatki 302.698.828,99 zł 

Nadwyżka budżetu gminy 5.639.547,85 zł 

 

Z powyższego zestawienia wynika, że za 2023 rok dochody zostały wykonane w 

106,0 % do planu dochodów. Wydatki zostały wykonane w 96,5 % do planu 

wydatków. 

Planowany deficyt za 2023 r. wynosił 22.897.849,51 zł. Ostatecznie na dzień 

31.12.2023 r. budżet zamknął się nadwyżką w wysokości  5.639.547,85 zł.  

Na koniec 2023 roku pozostały wolne środki w wysokości 16.898.419,96 zł oraz 

niewykorzystane środki pieniężne, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt. 8 ustawy o 

finansach publicznych w wysokości 2.607.863,16 zł w tym z gospodarki odpadami 

kwota 1.339.983,31 zł.  

W 2023 roku zrezygnowano z wyemitowania obligacji, które w planie pierwotnej 

uchwały budżetowej wynosiły 43 mln zł. To pozytywnie wpłynęło na sytuacje 

finansową Miasta. 
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Dokonano spłat zaciągniętych zobowiązań z tytułu kredytów, pożyczek oraz emisji 

obligacji w kwocie 6.359.000,00 zł. 

Zmiany w budżecie były wprowadzone 10 uchwałami Rady Miasta Ciechanów i 20 

Zarządzeniami Prezydenta Miasta Ciechanów. 

Wobec braku zastrzeżeń do sprawozdania z wykonania budżetu z 2023 roku, 

komisja pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu Gminy Miejskiej Ciechanów za 2023 

rok. 

 

 

Przewodniczący Komisji : 1. Piotr Wojciechowski /-/ 

Wiceprzewodniczący Komisji: 2. Joanna Kiszkurno /-/  

Członkowie : 3. Andrzej Bayer /-/ 

 4. Wiesław Brzozowski /-/  

 5. Jerzy Racki /-/ 
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WNIOSEK 

 Po analizie dokumentów Komisja Rewizyjna wyrażając pozytywną opinię o 

wykonaniu budżetu miasta za rok 2023 stawia wniosek o udzielenie absolutorium dla 

Prezydenta Miasta Ciechanów z tego tytułu. 

 

UZASADNIENIE 

 Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się z przedłożonym przez Prezydenta 

Miasta Ciechanów sprawozdaniem stanowiącym załącznik do Zarządzenia Nr 

83/2024 z dnia 27 marca 2024 r. Prezydenta Miasta Ciechanów stwierdza : 

1. W stosunku do budżetu uchwalonego przez Radę Miasta Ciechanów w dniu 30 

listopada 2022 r. Uchwała Nr 626/LXII/2022 nastąpiły zmiany wprowadzone  

10 Uchwałami Rady Miasta oraz 20 Zarządzeniami Prezydenta Miasta. 

2. Ostateczne planowane dochody na koniec 2023 roku wyniosły 290.765.009,57 zł i 

zostały zrealizowane w wysokości  308.338.376,84 zł, tj. 106 % planu . 

Planowane dochody zostały zrealizowane następująco : 

W dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo  100,0 % 

W dziale 400 – Wytwarzanie i zaopatrywanie e energię elektryczną gaz i wodę

 99,1 % 

W dziale 600 – Transport i łączność 93,35 % 

W dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa  166,0 % 

W dziale 710 – Działalność usługowa 129,8 % 

W dziale 750 – Administracja publiczna 117,9 % 

W dziale 751 – Urzędy naczelnych organów władzy państwowej 

kontroli i ochrony prawa oraz sądownictwa  99,5 % 

W dziale 752- Obrona narodowa 74,9 % 

W dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona ppoż. 99,9 % 

W dziale 756 – Dochody od osób prawnych , od osób fizycznych i od  

innych jednostek nie posiadających osobowości prawnej 101,6 % 

W dziale 758 – Różne rozliczenia 100,5 % 

W dziale 801 – Oświata i wychowanie 103,6 % 

W dziale 851 -  Ochrona zdrowia 101,8 % 

W dziale 852 – Pomoc społeczna 99,6 % 

W dziale 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej 100,0 % 
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W dziale 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza   78,3 % 

W dziale 855 – Rodzina  99,9 % 

W dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 93,1 % 

W dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 67,8 % 

W dziale 926 – Kultura fizyczna 102,7 % 

3. Planowane wydatki po zmianach wyniosły na koniec 2023 roku 313.662.859,08 zł  

i zostały zrealizowane w 96,5 % tj. w wysokości 302.698.828,99 zł. 

Wydatki bieżące wyniosły 213.594.751,40zł, tj. 96,6 % planu, zaś majątkowe 

zostały zrealizowane w wysokości 89.104.077,59 zł tj. 96,3 % planu;   

4. Planowanych spłaty rat z tytułu kredytów, pożyczek i emisji obligacji 

przypadających do spłaty na rok budżetowy 2023 w wysokości 6.359.00,00 zł 

dokonano zgodnie z terminami. 

Wydatki bieżące w poszczególnych działach przebiegały prawidłowo i zgodnie z 

planem budżetu.  

 

Biorąc pod uwagę całokształt zadań realizowanych przez Prezydenta Miasta, 

Komisja Rewizyjna wnioskuje o udzielenie absolutorium dla Prezydenta Miasta z 

tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

 

Przewodniczący Komisji : 1. Piotr Wojciechowski /-/ 

Wiceprzewodniczący Komisji: 2. Joanna Kiszkurno /-/  

Członkowie : 3. Andrzej Bayer /-/ 

 4. Wiesław Brzozowski /-/  

 5. Jerzy Racki /-/ 
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Sprawozdanie międzysesyjne 1.3-24.4.2024 

 

 

Ruszyła budowa nowego miejskiego żłobka  

27 marca rozpoczął się proces inwestycyjny związany z budową obiektu dla setki 

dzieci w wieku do 3 lat. Budynek o powierzchni 1100 m2 powstanie na działce przy 

ul. Prymasa Tysiąclecia. Inwestycja ma być gotowa we wrześniu 2025 r. 

Etap projektowy jest zakończony. Przygotowała go firma UNIHOUSE Spółka Akcyjna 

z Bielska Podlaskiego. Ten sam podmiot przystąpił do budowy. Żłobek powstanie 

przy wykorzystaniu technologii modułowej. Koszt przedsięwzięcia to ponad 15,5 mln 

zł. Władze miasta pozyskały dofinansowanie na realizację zadania z Krajowego 

Planu Odbudowy, z programu Fundusze Europejskie dla Rozwoju Społecznego 

finansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus w ramach 

perspektywy finansowej UE na lata 2021-2027 oraz od samorządu Mazowsza z 

„Instrumentu wsparcia zadań ważnych dla równomiernego rozwoju województwa 

mazowieckiego”. 

 

Termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej nr 4  

Prace przy termomodernizacji budynku rozpoczęto 14 marca. Obejmą: zaizolowanie 

ścian, fundamentów, dachu, montaż nowych okien i drzwi, modernizację systemu 

grzewczego i instalacji ciepłej wody. Na dachu zamontowane zostaną kolejne ogniwa 

fotowoltaiczne.  

W hali sportowej wymieniona będzie wentylacja i podłoga. Przygotowanie do 

przeprowadzenia termomodernizacji szkoły poprzedził audyt energetyczny. Na jego 

podstawie miasto opracowało dokumentację techniczną. Wykonawcą prac jest 

Przedsiębiorstwo Instalacyjno-Sanitarne Woliński Paweł z Ciechanowa. Wartość 

inwestycji to 10,6 mln zł. 

 

Przetarg na przedłużenie alei Unii Europejskiej 

Ratusz ogłosił przetarg celem wyłonienia wykonawcy robót. Oferty można składać  

do 30 kwietnia. Tzw. wschodnia obwodnica miasta zostanie przedłużona do 

ul. Przasnyskiej i ul. Gruduskiej Nowy odcinek drogi będzie miał prawie 4,5 kilometra. 

Celem inwestycji jest dalsze wyprowadzanie ruchu kołowego z centrum. Powstaną 

nowe ścieżki rowerowe i 168 miejsc parkingowych dla działkowców ROD przy 

wschodniej granicy Ciechanowa. Na skrzyżowaniach z drogą krajową oraz drogami 
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wojewódzkimi wprowadzony zostanie ruch okrężny, przebudowę przejdzie też 

skrzyżowanie na drodze powiatowej. 

 

Zakończone modernizacje dróg: 

 Ul. Wiklinowej – ułożono nawierzchnię z kostki betonowej, wykonano 

utwardzone pobocze z kostki i chodniki dla pieszych. przebudowano wcześniej 

istniejące miejsca parkingowe i zjazdy na posesje. Wybudowano sieć 

kanalizacji deszczowej, studnie deszczowe i separator substancji 

ropopochodnych. Ulica wkrótce zyska również nowe oświetlenie. Inwestycję 

zrealizowano przy wsparciu finansowym samorządu Mazowsza. 

 Ul. Wiśniowej – powstały: sieć kanalizacji deszczowej, nowa nawierzchnię 

 z  kostki, zjazdy do posesji przyległych do drogi, nowe, energooszczędne 

oświetlenie. Wartość inwestycji wyniosła 3 mln zł, a wykonała ją firma „PLAST-

BUD” z Ciechanowa. Ratusz pozyskał na realizację zadania dofinansowanie 

ze środków samorządu Mazowsza. 

 Odcinka drogi osiedlowej odchodzącego od ul. Batalionów Chłopskich – 

ułożono nową nawierzchnię z kostki brukowej, powstała również na miejscach 

postojowych między budynkami nr 9 i 17a. Dodatkowo wykonano remont 

istniejącego chodnika oraz oznakowanie poziome i pionowe. Był to drugi etap 

realizacji tej inwestycji, której celem było wykonanie odprowadzenia wód 

opadowych, które wcześniej gromadziły się na drodze i parkingu w czasie 

intensywnych padów atmosferycznych. Projekt do realizacji wybrali 

mieszkańcy osiedla w ramach ubiegłorocznej edycji Ciechanowskiego 

Budżetu Obywatelskiego. 

 Ulice: Zagłoby, Kmicica i Rycerska – wykonawca zakończył roboty 

budowlane  

w ul. Zagłoby i Kmicica. Wykonano nawierzchnie jezdni z kostki betonowej, 

wybudowano chodniki, kanalizację deszczową i oświetlenie. Na ul. Rycerskiej 

zakończono budowę kolektora kanalizacji deszczowej. Obecnie trwają prace 

związane z budową jezdni, chodników i zjazdów. Planowany termin 

zakończenia prac w ul. Rycerskiej to I połowa br. 

 

Rozpoczęte remonty dróg: 

 

 Ul. Śmiecińska – remont trwa od 20 marca. Wykonawca prowadzi prace 
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rozbiórkowe kostki betonowej oraz odcinkowe frezowanie nawierzchni 

asfaltowej w celu budowy kanalizacji deszczowej. Ulica zostanie 

przebudowana na odcinku od skrzyżowania z ul. Towarową do Ronda 

Mieczysława Kurzypińskiego. Wartość inwestycji to 8,5 mln zł. Na jej realizację 

miasto otrzymało 6,3 mln dofinansowania ze środków Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg.  

 Ul. Bohaterów Września – prace rozpoczęły się w połowie kwietnia.  

W pierwszej kolejności objęły roboty związane z rozbiórką chodników, które 

przejdą modernizację. Następnie remont będzie dotyczył dwóch zatok 

autobusowych oraz ułożona zostanie nowa nawierzchnia asfaltowa. 

Wykonane będzie oznakowanie. Prace zrealizuje Zakład Usługowo-Handlowy 

SEBUD z Ciechanowa. Aby zapewnić bezpieczeństwo i płynność prowadzenia 

prac wprowadzono czasową organizację ruchu. 

 Ul. Jaśminowa – prace wykonuje od 11 kwietnia firma PDG Sp. z o.o. z 

siedzibą w Jesionce 10A (Baboszewo). Zakończą się z początkiem 2025 r. 

Koszt ich realizacji to 939 tys. zł. Droga zostanie przebudowana na długości 

157 mb (łącznie z tzw. zawrotką). Powstanie kanalizacja deszczowa, 

nawierzchnia z kostki, zjazdy do posesji, chodniki, oświetlenie. W ramach 

prowadzonych prac przebudowana będzie też infrastruktura kolidująca 

 z zaprojektowanym układem drogowym.  

 Ul. Zamkowa – od 17 kwietnia trwa wymiana nawierzchni na odcinku od 

mostu na rzece Łydyni do skrzyżowania z ul. Parkową. Remont jest 

wykonywany przy całkowitym zamknięciu drogi w godzinach między 8.00 a 

17.00. Każdego dnia od godz. 17.00 ruch jest przywracany. Ruch pieszych 

odbywa się bez zakłóceń.  

 Ul. Malinowa – wykonawca zakończył roboty związane z budową kanalizacji 

deszczowej. Na odcinku ok. 170 m zostanie wybudowana jezdnia z kostki, 

chodniki, przebudowane zostaną zjazdy. 

 

 

Inżynieria miejska 

 

 Trwa remont chodnika na ul. Zamkowej – wykonano prace na odcinku od 

mostu do ul. Parkowej (strona prawa). Aktualnie prowadzone są roboty na 

odcinku od ul. Parkowej do ul. Rycerskiej. Docelowo wyremontowany zostanie 
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chodnik aż do ul. Gostkowskiej. Prace wykonuje PHU PROMENADA Piotr 

Muziński. Prace zakończą się na początku czerwca. 

 Bieżące utrzymanie infrastruktury – naprawiono bariery drogowe na alei 

Unii Europejskiej. Wykonano utwardzenie odcinka pobocza w ul. Batalionów 

Chłopskich od kościoła w kierunku Miejskiego Przedszkola nr 10.  

 Prace porządkowe – na skrzyżowaniu ul. Armii Krajowej z ul. Gwardii 

Ludowej WRN oraz ul. Smorawińskiego umyto przeźroczyste części paneli 

akustycznych, przycięto porastające ekran rośliny. Trwa mycie wiat 

przystankowych w centrum miasta.  

 Od 1 marca wprowadzono zmianę trasy przebiegu linii komunikacji 

miejskiej nr 5. Autobus tej linii z ul. Kasprzaka przejeżdża teraz ul. Okopową, 

ul. Łukasiewiczai ul. Bielińską. Dalsza trasa zgodnie z obecnym przebiegiem.  

 Zakup nowych wiat przystankowych – przeprowadzono postępowanie na 

zakup 4 wiat przystaniowych. Aktualnie prowadzone są czynności związane z 

podpisaniem umowy z wykonawcą. Nowe wiaty będą zamontowane na 

przystanku Asnyka-Osiedle 01, Płocka-Cedrob 02, Płońska 100 02, 

Tysiąclecia / Bielińska 01. 

 Remonty na sieciach kanalizacji deszczowej – wykonano w ul.: Senator 

Fetlińskiej, Gąseckiej, Sławika, Szwanke, Alei Zwycięstwa, ul. Prymasa 

Tysiąclecia, na pętli miejskiej od ul. Wierzbowej do ul. Kargoszyńskiej, na ul. 

Dziemieszkiewicza „Roja”, ul. Armii Krajowej. Tam wymieniono i 

wyregulowano wpusty na studzienkach ściekowych. W ul.: Mickiewicza, 

Głowackiego, Powstańców Warszawskich wymieniono nakrywę na studzience 

ściekowej. Na skrzyżowaniu ul. Mleczarskiej z ul. Niechodzką wymieniono i 

wyregulowano właz na studni rewizyjnej.  

 Na placu Jana Pawła II, na ul. Warszawskiej oraz na skwerze WOŚP w 

okresie świątecznym ustawiono świecące iluminacje. 

 W siedmiu parkometrach w Ciechanowie wprowadzono możliwość wnoszenia 

opłat za pomocą kart z funkcjonalnością płatności zbliżeniowych. Są to 

parkometry zlokalizowane na placu Jana Pawła II (3 szt.), na ul. Ściegiennego 

(2 szt.), na ul. Mikołajczyka i ul. Mickiewicza (po 1 szt.). Lokalizacje 

parkometrów typu Z3-O, umożliwiających dokonywanie płatności kartą 

zbliżeniową, wybrano uwzględniając miejsca, w których występuje największa 

rotacja pojazdów w Strefie Płatnego Parkowania. Tam też kupowanych jest 

najwięcej biletów parkingowych. W planach miasta jest dostosowanie 
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kolejnych parkometrów do płatności kartą.  

 

ZWiK buduje kolejne sieci na osiedlach 

 

 W połowie kwietnia rozpoczęła się budowa odcinka sieci wodociągowej i sieci 

kanalizacji sanitarnej wraz z przepompownią ścieków w ul. Rowerowej, 

Plenerowej, Kąckiej oraz Polskiej Organizacji Wojska Polskiego. Zadanie 

obejmuje wybudowanie sieci kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej o długości 

834 mb, sieci kanalizacji sanitarnej ciśnieniowej o długości 156 mb, sieci 

wodociągową o długości 306 mb oraz przepompowni ścieków z 

polimerbetonu.  

 Rozpoczęto budowę 60-metrowego odcinka sieci wodociągowej w ul. Kruczej.  

 Kontynuowana jest budowa sieci kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej i 

ciśnieniowej wraz z przepompownią ścieków w ul.: Lechonia i Baczyńskiego. 

Rozpoczęcie inwestycji nastąpiło z końcem 2023 r. Zadanie obejmuje budowę 

sieci kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej o długości  222 mb, sieci kanalizacji 

sanitarnej ciśnieniowej o długości 80 mb oraz przepompowni ścieków z 

polimerbetonu.  

 

Rewitalizacja zabytkowego budynku przy ul. Fabrycznej 2 w Ciechanowie 

Dobiegają końca prace związane z układaniem płytek cementowych podłogowych 

oraz z wykonaniem instalacji elektrycznych i wentylacji mechanicznej. W budynku 

zamontowano windę. Na początku kwietnia została zawarta umowa z wykonawcą na 

dostawę części wyposażenia parteru budynku.  

 

 

 

Rekonstrukcja zabytkowego drewnianego budynku dawnej Kolei 

Nadwiślańskiej 

Wykonawca zakończył prace związane z wykonaniem płyty fundamentowej pod 

rekonstrukcję budynku oraz budowę chodników i zjazdu. Obecnie trwa prefabrykacja 

budynku drewnianego w warunkach warsztatowych. Dostawa prefabrykatów 

planowana jest na przełomie czerwca i lipca. 

 

Przebudowa i rozbudowa budynku po młynie przy ul. Nadrzecznej  
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W zabytkowym budynku ukończono prace związane z budową konstrukcji stalowej 

dachu oraz montaż odrestaurowanych okuć okiennych. Odtworzono zabytkową 

drewnianą konstrukcję ostatniej kondygnacji oraz wykonano montaż konstrukcji 

stalowej łącznika pomiędzy zabytkowym budynkiem młyna i rozbudową. W nowym 

budynku wykonano ściany i stropy do poziomu trzeciej kondygnacji oraz rozpoczęto 

montaż stolarki okiennej. W najbliższych tygodniach planowane są roboty 

instalacyjne oraz montaż konstrukcji dachu w nowej części.                  

 

Budowa Zielonego Targu  

Wykonawca zakończył prace murarskie i zbrojarskie budynku, izolację termiczną  

i hydroizolację oraz zamontował aluminiową stolarkę okienną. Prowadzone są prace 

brukarskie terenu. Trwa montaż sieci oraz instalacji zewnętrznych i wewnętrznych, 

lameli elewacyjnych i balustrad zewnętrznych.  

 

Nowa aranżacja parku nad Łydynią 

Miasto przywróciło walory zabytkowego terenu Paku im. J. Dąbrowskiego. 

Zasadzono prawie 22 tys. roślin, w tym ponad 90 nowych drzew. Zlikwidowano stare 

żywopłoty i wybrane grupy krzewów. Elementy małej architektury parkowej 

wzbogaciło prawie 40 ławek, stoły piknikowe i nowe kosze na odpady. W parku 

utworzono specjalną strefę dla dzieci. Zamontowane zostały urządzenia do zabaw i 

edukacji.  

 

Środki unijne dla Ciechanowa na inwestycje w zieleń i ekologię 

Miasto pozyskało 10,5 mln zł dofinansowania z Programu Fundusze Europejskie dla 

Polski Wschodniej 2021-2027 na realizację nowych projektów. Wniosek złożony 

przez miasto na zadanie „Ciechanów – więcej zieleni i wody, mniej betonu” opiewał 

na 12,7 mln zł. Wnioskowana kwota dofinansowania to 10.476.066,94 zł. 

 7,7 mln zł będzie przeznaczonych na przeprowadzenie II etapu 

zagospodarowania terenu „Jeziorka” (między ulicami: Harcerską, Armii 

Krajowej i Św. Anny). Powstanie tam zbiornik wodny, który m.in. umożliwi 

gromadzenie wód w czasie intensywnych opadów atmosferycznych i 

odprowadzenie ich z przyległych ulic. Druga część zbiornika pozostanie 

naturalna. Teren zyska nowe nasadzenia, ścieżki dla spacerowiczów, 

oświetlenie i nowe elementy małej architektury. Miasto ma już gotową 

dokumentację techniczną i zgody na przeprowadzenie tej inwestycji.  
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 1,1 mln zł zostanie przeznaczone na zmianę oblicza terenu przed ratuszem. 

Architektoniczna koncepcja częściowego odbetonowania placu Jana Pawła II  

i zwiększenia areału zieleni w centrum Ciechanowa była poddana pod 

konsultacje społeczne w okresie od 1 lutego do 30 września 2023 r. Pomysł 

zakłada rozebranie części istniejącej nawierzchni placu i zastąpienie jej 

roślinnością, aby zwiększyć powierzchnię biologicznie czynną terenu.  

 1,6 mln zł odciąży też budżet miasta poprzez refinansowanie rewaloryzacji 

zabytkowego parku im. Jarosława Dąbrowskiego oraz wykonanie ogrodów 

deszczowych w dwóch lokalizacjach: na osiedlu „Podzamcze” (pomiędzy  

ul. Parkową i Zieloną) oraz w „Śródmieściu” (przy ul. Wyrzykowskiego). 

 

Modernizacja zaplecza sportowego SP nr 3  

Ratusz pozyskał ponad 420 tys. zł z Ministerstwa Sportu i Turystyki z Programu 

Modernizacji Kompleksów Sportowych „Moje Boisko – ORLIK 2012” – Edycja 2023. 

Środki będą przeznaczone na modernizację boiska sportowego do piłki nożnej typu 

„Orlik” (zyska nawierzchnię z trawy syntetycznej, piłkochwyty i bramki), boiska 

wielofunkcyjnego do gier zespołowych (koszykówka, piłka siatkowa) – tam powstanie 

nowa nawierzchnia, ogrodzenia oraz zaplecza sanitarno-szatniowego. Całość 

inwestycji będzie  kosztowała ok. 843 tys. zł.  

 

Budowa dróg przy szpitalu 

Ponad 11 mln zł z budżetu Mazowsza wesprze rozbudowę infrastruktury drogowej 

przy szpitalu w Ciechanowie. Umowę na dofinansowanie inwestycji podpisano 3 

kwietnia. Realizacja inwestycji zajmie około półtora roku. Miasto już podpisało 

umowę z wykonawcą (firmą GUTBRUK), co zapewni sprawną realizację prac. Dwie 

nowe drogi, które powstaną od ul. Pułtuskiej i ul. Opinogórskiej usprawnią ruch 

kołowy i dadzą alternatywną możliwość transportu pacjentów potrzebujących nagłej 

pomocy medycznej. Powstaną chodniki, ścieżki dla rowerów, kanalizacja i 

oświetlenie. Zgodnie z porozumieniem zawartym wcześniej między samorządem 

Mazowsza a Miastem Ciechanów, pozyskane środki zapewnią pokrycie kosztów 

procesu budowlanego. Za przygotowanie dokumentacji oraz przeprowadzenie 

inwestycji odpowiedzialne jest miasto.  

 

Nowe projekty z dofinansowaniem od Mazowsza 

11 marca podpisano umowy między samorządem Ciechanowa i Mazowsza na 
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dofinansowanie nowych inicjatyw i projektów. Dzięki środkom z programów wsparcia 

Mazowsza ciechanowianie zyskają m.in.: drugi etap modernizacji hali sportowej przy 

ul. 17 Stycznia, nowe projekty dla młodzieży, wydarzenia dla seniorów. Ochotnicza 

Straż Pożarna w Ciechanowie otrzyma nowe umundurowanie. Realizowane będą 

też dwa projekty z zakresu opieki nad zwierzętami: remont boksów w Schronisku dla 

bezdomnych zwierząt w Pawłowie; wsparcie właścicieli psów i kotów, którzy 

mieszkają na terenie Ciechanowa (bezpłatne zabiegi dla zwierząt). 

 

COEK STUDIO z dofinansowaniami od Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego 

Miejska jednostka kultury pozyskała łącznie 440 tys. zł z programów MKiDN na 

realizację nowych przedsięwzięć, z których skorzystają ciechanowianie w różnym 

wieku. COEK zorganizuje wyjazdy dla mieszkańców do teatrów, muzeów i 

filharmonii. Latem na dziedzińcu Zamku Książąt Mazowieckich odbędzie się  

„I Ciechanowski Festiwal Teatrów dla Dzieci”. Zakupiona będzie też mobilna scena, 

która posłuży m.in. do realizacji koncertów i przedstawień. 

 

Dofinansowania dla Rodzinnych Ogrodów Działkowych  

Miasto i samorząd Mazowsza przekażą łącznie 100 tys. zł na rozbudowę 

infrastruktury ogrodów działkowych na terenie Ciechanowa. 60 tys. na ten cel 

przekaże miasto. 40 tys. zł będzie pochodziło z programu „Mazowsze dla 

działkowców”. Umowy na dofinansowanie nowych inwestycji podpisano w ratuszu z 

reprezentantami zarządów dwóch ogrodów ROD: „Krubin" i „Kolejarz". ROD „Krubin” 

zyska monitoring części wspólnych ogrodu. Na terenie ROD „Kolejarz" do działek 

rozprowadzona będzie woda. 

 

Konkurs ofert dla przedsiębiorców na lokale w „Zielonym Targu” 

W „Zielonym Targu” jest 16 lokali. Osoby zainteresowane ich dzierżawą na 

preferencyjnych warunkach mogą składać oferty w naborze konkursowym. Na 

prośbę przedsiębiorców termin składania ofert przedłużono do 30 kwietnia. Czynsz 

dzierżawny wyniesie miesięcznie 1 zł netto za 1 m2 powierzchni przez okres 3 lat.  

 

Wydarzenia z udziałem mieszkańców: 

 Uroczystości patriotyczne – 21 kwietnia upamiętniono 11 Pułk Ułanów 

Legionowych im. Marszałka Edwarda Śmigłego-Rydza. Pod pomnikiem 
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Marszałka Józefa Piłsudskiego delegacje złożyły kwiaty i zapalono znicze. W 

kościele farnym odbyła się msza św. w intencji Ojczyzny. Wydarzenie 

zorganizowały: Stowarzyszenie Żołnierzy i Ich Rodzin oraz Szwadronów 

Mundurowych w Barwach 11 Pułku Ułanów Legionowych, I Liceum 

Ogólnokształcące PUL im. 11 Pułku Ułanów Legionowych  

w Ciechanowie oraz Miasto Ciechanów. W przygotowanie obchodów włączył 

włączyły się: Związek Harcerstwa Polskiego Hufiec Ciechanów, COEK 

STUDIO, Miejska Orkiestra Dęta OSP Ciechanów i stowarzyszenia 

rekonstruktorów historycznych. 

 Przysięga wojskowa przed ratuszem – 16 marca ochotnicy 5. Mazowieckiej 

Brygady Obrony Terytorialnej im. ppor. Mieczysława Dziemieszkiewicza, ps. 

„Rój” złożyli uroczystą przysięgę wojskową. W trakcie ceremonii odbyła się 

promocja podoficerska absolwentów X edycji kursu „SONDA”.  

 Występ Mazowsza i Kombii – 6 marca w hali sportowo-widowiskowej odbył 

się koncert z udziałem solistów, tancerzy baletowych, chóru i muzyków 

orkiestrowych Państwowego Zespołu Ludowego Pieśni i Tańca „Mazowsze”, 

Grzegorza Skawińskiego oraz zespołu Kombii. Wydarzenie sfinansowano z 

budżetu Samorządu Województwa Mazowieckiego.  

 Jarmark Wielkanocny – 23 marca na ul. Warszawskiej można było kupić 

rękodzieło, upominki i wielkanocne potrawy. W Kamienicy W18 

zorganizowano warsztaty kreatywne o tematyce świątecznej. Na plenerowej 

scenie przy Kamienicy W18 wystąpili lokalni artyści, w tym soliści, zespoły i 

seniorzy. Jarmark zwieńczył koncert zespołu Tulia. 

 Edukacja dla seniorów – dojrzali mieszkańcy Ciechanowa zrzeszeni w 

klubach senioralnych, które działają w Kamienicy W18 i COEK STUDIO mogli 

skorzystać z bezpłatnych wykładów i szkoleń. W kwietniu odbyły się zajęcia o 

nowoczesnych technologiach oraz wykład poprowadzony przez lekarzy 

specjalistów.  

 Turniej wiedzy o mieście dla dzieci – Miejskie Przedszkole nr 10 im. 

Janusza Korczaka zorganizował konkurs wiedzy o Ciechanowie dla 

najmłodszych mieszkańców. Uczestniczyły w nim reprezentacje miejskich 

przedszkoli oraz SP nr 3, SP nr 4, SP nr 5 i TWP. 

 Dzień Kobiet w Kamienicy W18 – COEK STUDIO zorganizował 

międzypokoleniową imprezę w Klubokawiarni W18. Uczestniczyli w niej m.in. 

reprezentanci Klubów Seniora „Studio” i „Kamienica” oraz członkowie 



33 
 

Młodzieżowej Rady Miasta. 

 „Marsz Świadomości Autyzmu” – 3 marca w centrum miasta spotkały się 

osoby pragnące wesprzeć dzieci, młodzież i dorosłych ze spektrum autyzmu 

oraz ich rodziny. Impreza odbyła się w ramach obchodzonego 2 kwietnia 

Światowego Dnia Świadomości Autyzmu. Wydarzenie przy wsparciu miasta 

zorganizowało Niepubliczne Integracyjne Przedszkole Kolorowa Trampolina 

oraz Polskie Towarzystwo Walki z Kalectwem. 

 Światowy Dzień Zespołu Downa – 21 marca w Ciechanowie odbyły się 

wydarzenia integrujące osoby z zespołem Downa i ich rodziny: Bieg Kolorowej 

Skarpetki ulicą Warszawską, spotkanie w hali przy ul. Kraszewskiego). Celem 

inicjatywy było uwagi społeczeństwa na osoby z zespołem Downa oraz ich 

potrzeby, promowanie praw osób z zespołem Downa do pełnego 

uczestniczenia w życiu społecznym. 

 „Krav Maga – w miejskiej dżungli” – rozpoczął się cykl bezpłatnych 

treningów samoobrony dla mieszkanek Ciechanowa. Projekt jest dotowany 

przez miasto. Zajęcia prowadzą instruktorzy Fight Club Kraver. 

 IV Ciechanowski Turniej Bokserski – 9 i 10 marca w hali sportowej przy ul. 

Kraszewskiego rozegrano turniej oraz eliminacje do Mistrzostw Mazowsza 

Kadetów. Wydarzenie zorganizował Ciechanowski Klub Bokserski przy 

wsparciu miasta. 

 Ogólnopolski Turniej Mini Piłki Ręcznej – odbył się w dniach 12-14 kwietnia  

w Ciechanowie po raz 28. z udziałem 350 zawodników drużyn dziewcząt i 

chłopców z całego kraju. 

 

 Zawody pływackie szkół STO – trwały od 5 do 6 kwietnia na krytej pływalni 

MOSiR. W Ogólnopolskich Zawodach Pływackich Szkół Społecznego 

Towarzystwa Oświatowego uczestniczyło prawie pół tysiąca zawodników ze 

szkół na terenie kraju. 

 

Nowa wystawa w Parku Nauki Torus 

Na ekspozycji udostępniono nowości dla zwiedzających. Wystawa „Bezpieczna 

woda” została otwarta 6 marca. To kilkanaście stanowisk do eksperymentowania, 

które prezentują zagadnienia bezpiecznego korzystania ze zbiorników wodnych. 

Projekt powstał dzięki współpracy Parku Nauki Torus i miejskiej spółki Zakładu 

Wodociągów i Kanalizacji w Ciechanowie. 
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Park Nauki Torus z nagrodą plebiscytu Polska Architektura XXL 2023  

Park Nauki Torus zwyciężył w plebiscycie organizowanym przez Sztukę Architektury. 

Zdobył najwięcej głosów internautów w kategorii obiektów publicznych. 

 

Miejska spółka zwycięzcą konkursu „Modernizacja Roku” 

Elektrociepłownia Ciechanów zdobyła prestiżową nagrodę w ogólnopolskim 

konkursie branży energetycznej. Jury przyznało ją za realizację projektu 

„Modernizacja systemu ciepłowniczego PEC w Ciechanowie Sp. z o.o. poprzez 

budowę instalacji wytwarzania energii elektrycznej i cieplnej w wysokosprawnej 

kogeneracji”. Celem konkursu jest wyłonienie i wyróżnienie najciekawszej 

modernizacji, charakteryzującej się szczególnymi walorami w zakresie innowacji, 

ekonomii i ochrony środowiska. Nagrodę w konkursie przyznano 20 marca 2024 r., 

podczas konferencji technicznej „Utrzymanie Ruchu – diagnostyka, remonty, 

modernizacja” organizowanej przez Wydawnictwo „Nowa Energia” wspólnie z 

Towarzystwem Gospodarczym Polskie Elektrownie.   

 

Wyniki głosowania w Ciechanowskim Budżecie Obywatelskim 2024 

6 marca ogłoszono wyniki tegorocznej edycji CBO. Zrealizowane będą 22 projekty  

(12 osiedlowych i 10 ogólnomiejskich). O ich realizacji zdecydowali mieszkańcy.  

W jubileuszowej, dziesiątej edycji CBO ważny głos oddała rekordowa liczba 7860 

ciechanowian. Na wykonanie wybranych przez nich zadań ratusz przeznaczy ok. 2,2 

mln zł. W głosowaniu wzięło udział prawie 9 tys. osób. Większość z nich skorzystała 

z możliwości głosowania przez internet. Ważny głos oddało 7860 osób.  

 

 

 

                                                                            /-/ Krzysztof Kosiński 

Prezydent Miasta Ciechanów 
 

 

 



Uchwała Nr  3.e./100/2024
SKŁADU ORZEKAJĄCEGO REGIONALNEJ IZBY OBRACHUNKOWEJ

w WARSZAWIE
   z dnia 12 kwietnia 2024 r.

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Ciechanów 
sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok

Na podstawie art. 13 pkt 5 oraz art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o 
regionalnych izbach obrachunkowych (Dz.U. z 2023 r. poz. 1325) w związku z art. 267 -271 
ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2023 r. poz. 1270 ze zm.) 
Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w osobach:

Przewodniczący:  Ireneusz KOŁAKOWSKI
Członkowie:          Krzysztof POLENS 

Artur CYBULSKI

uchwala, co następuje: 

§ 1

Wydaje opinię pozytywną o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Ciechanów 
sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok.

§ 2

Uchwała została podjęta jednogłośnie i wchodzi w życie z dniem podjęcia.

§ 3

Od niniejszej uchwały służy odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Warszawie w terminie 14 dni od dnia jej doręczenia.

UZASADNIENIE

Skład Orzekający przyjął kryteria, które stanowią podstawę wydania opinii pozytywnej w 
zakresie przedłożonego sprawozdania z wykonania budżetu Miasta tj.

 zachowanie równowagi budżetowej (dochodów i wydatków oraz przychodów i 
rozchodów), w tym niezaistnienie:
a) przekroczenia planowanych wydatków,
b) nieuzasadnionych znacznych rozbieżności pomiędzy wykonaniem wydatków a 

wykonaniem dochodów (przychodów),
c) nieuzasadnionego niewykonania planu dochodów lub zbyt dużego przekroczenia tego 

planu,



d) rozbieżności między zaangażowaniem a planem;
e) niezachowania relacji z art. 242 ust.2 ustawy o finansach publicznych w zakresie 

wykonania budżetu bieżącego;
f) przekroczenia określonych przez organ stanowiący limitów i upoważnień do 

zaciągania zobowiązań,
 brak nieprawidłowości formalnych i prawnych, w tym:

a) niezgodności rachunkowej kwot wykazanych w sprawozdaniach po stronie planu i 
wykonania,

b) niezgodności planu wskazanego w sprawozdaniach z uchwałami budżetowymi i 
uchwałami zmieniającymi budżet,

c) niezgodności danych dotyczących subwencji na 2023 rok według stanu na dzień 31 
grudnia 2023 r. pomiędzy wykazem Ministerstwa Finansów a sprawozdaniem z 
dochodów budżetowych,

d) rażącego nieprzestrzegania klasyfikacji budżetowej określonej rozporządzeniem 
Ministra Finansów,

e) związanych z realizacją planu dochodów rachunku dochodów jednostek oświatowych 
oraz wydatków nim finansowanych, 

f) związanych z realizacją planu przychodów i kosztów samorządowych zakładów 
budżetowych,

g) związanych z wykazaniem informacji, o której mowa w art. 6r ust. 2e ustawy z dnia 
13 września 1996r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach,

h) nieterminowego przekazywania uchwał do Regionalnej Izby Obrachunkowej.

Skład Orzekający dokonał analizy i oceny sprawozdania wraz z objaśnieniami, biorąc pod 
uwagę ponadto informacje wynikające ze sprawozdań budżetowych (Rb) i przedłożonego 
sprawozdania finansowego (bilansu z wykonania budżetu) oraz dane wynikające z informacji 
o stanie mienia Miasta. 
W świetle powyższych kryteriów i przyjętego zakresu badania analiza sprawozdania z 
wykonania budżetu za 2023 rok wykazała, co następuje: 

1. Zawartość i szczegółowość sprawozdania spełnia wymogi zawarte w art. 267 ust. 1 
pkt 1 i art. 269 ustawy o finansach publicznych. Zachowana została przy tym korelacja 
danych zawartych w sprawozdaniu z bilansem z wykonania budżetu oraz z informacją 
o stanie mienia.

2. Uchwalony przez Radę budżet, po uwzględnieniu zmian w ciągu roku przewidywał 
realizację dochodów w wysokości 290.765.009,57 zł. Dochody Miasta zrealizowano 
w kwocie 308.338.376,84 zł, co stanowi 106,04 % planu;
a) dochody bieżące zrealizowane zostały w kwocie 229.937.477,79 zł, co stanowi 

100,62 % planu;
b) dochody majątkowe zrealizowane zostały w kwocie 78.400.899,05 zł, co stanowi

125,98 % planu.

3. W zakresie planowanej kwoty długu stwierdzono, że zachowana została relacja 
określona w art. 243 ustawy o finansach publicznych. Spełnione zostały bowiem 
ustawowe wymogi dotyczące maksymalnego wskaźnika spłaty zadłużenia, tj. kwota z 
lewej strony wzoru wskaźnika jest mniejsza od kwoty wynikającej z prawej strony.



4. Wydano decyzje przez organ podatkowy na podstawie ustawy – Ordynacja podatkowa 
oraz dokonano zwolnień, ulg, rozłożeń na raty, odroczeń, umorzeń, obniżenia górnych 
stawek podatków w kwocie 5.076.425,11 zł.

5. Uchwalony przez Radę budżet, po uwzględnieniu zmian w ciągu roku przewidywał 
realizację wydatków w wysokości 313.662.859,08 zł. Wydatki ogółem zrealizowano 
w kwocie 302.698.828,99 zł, co stanowi 96,50 % planu, z tego:
a) wydatki bieżące zrealizowane zostały w kwocie 213.594.751,40 zł, co stanowi 

96,58 % planu;
b) wydatki majątkowe zrealizowane zostały w kwocie 89.104.077,59 zł, co stanowi 

96,31 % planu.

6. Wynik budżetu za rok 2023 zamknął się nadwyżką w kwocie 5.639.547,85 zł, na 
planowany deficyt w kwocie 22.897.849,51 zł. Zrealizowane zostały przy tym 
planowane rozchody (spłata kredytów, pożyczek i wykup papierów wartościowych) w 
wysokości 6.359.000,00 zł.

7. Uchwała budżetowa określała plan dochodów i wydatków rachunków dochodów  
utworzonych przy:
 Szkołach Podstawowych,
 Miejskich Przedszkolach,
W sprawozdaniu Rb-34 nie stwierdzono przekroczenia wydatków na koniec okresu 
sprawozdawczego.

8. Zachowane zostały wymogi okreslone w art. 242 ust. 2 ustawy o finansach 
publicznych, gdyż wykonane wydatki bieżące nie są wyższe niż wykonane dochody 
bieżące.

9. Spełniony został wymóg określony w art. 6r ust. 2e ustawy z dnia 13 września 1996 r. 
o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz. U. z 2024 r. poz. 399) w 
sprawozdaniu zawarto informację o wysokości zrealizowanych dochodów z tytułu 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wydatków poniesionych na 
funkcjonowanie systemu gospodarowania odpadami komunalnymi z 
wyszczególnieniem kosztów wymienionych w art. 6r ust. 2 - 2c ww. ustawy.

10. W sprawozdaniach nie stwierdzono przekroczenia wydatków budżetowych na koniec 
okresu sprawozdawczego.

11. Sprawozdania złożono w terminie.

W sprawozdaniu Rb – 28S wykazane zostały zobowiązania niewymagalne w wysokości 
6.507.516,72 zł, które łącznie z wykonanymi wydatkami przekraczają plan wydatków. 
Zobowiązania w kwocie 5.966.223,81 zł wynikają z tytułu wynagrodzeń i uposażeń oraz 
obligatoryjnych wpłat płatnika (składki ZUS, dodatkowe wynagrodzenia roczne). W stosunku 
do zobowiązań z powyższych tytułów należy stwierdzić, że wynikają one z mocy prawa. 
Zobowiązania w wysokości 541.292,91 zł (dz. 750, 801, 900) dotyczą dostaw towarów i 
usług. Zobowiązania te zostały zaciągnięte zgodnie z upoważnieniem Rady Miasta 
udzielonym Prezydentowi w zakresie zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których 
realizacja jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki i termin zapłaty upływa 
w roku następnym.



Biorąc powyższe pod uwagę Skład Orzekający postanowił jak w sentencji.

Przewodniczący
Składu Orzekającego
Ireneusz Kołakowski 

Otrzymują:
1) Prezydent Miasta Ciechanów
2) a/a



U C H W A Ł A  Nr  3.f.1/15/2024
S k ł a d u  O r z e k a j ą c e g o 

R e g i o n a l n e j  I z b y  O b r a c h u n k o w e j
w  W a r s z a w  i e

z  dnia 17 kwietnia 2024 r.

w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ciechanów 
z dnia 16 kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta 
Ciechanów

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w  Warszawie  w  osobach:

Przewodniczący: Ireneusz KOŁAKOWSKI
Członkowie: Krzysztof POLENS

Artur CYBULSKI

na podstawie art. 13 pkt 8 i art. 19 ustawy z dnia 7 października 1992 roku o regionalnych 
izbach obrachunkowych (Dz.U. z 2023 r. poz. 1325) oraz na podstawie § 2 rozporządzenia 
Prezesa Rady Ministrów z dnia 16 lipca 2004 r. w sprawie siedzib i zasięgu terytorialnego 
regionalnych izb obrachunkowych oraz szczegółowej organizacji izb, liczby członków 
kolegium i trybu postępowania (Dz. U. z 2004 r. Nr 167, poz. 1747), po dokonaniu analizy 
przedłożonego wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ciechanów w sprawie udzielenia 
absolutorium dla Prezydenta Miasta Ciechanów na posiedzeniu w dniu 17 kwietnia 2024 r. 

    p o d j ą ł   n a s t ę p u j ą c ą  u c h w a ł ę  : 

§ 1

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie pozytywnie opiniuje 
wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ciechanów z dnia 16 kwietnia 2024 r. w sprawie 
udzielenia Prezydentowi Miasta Ciechanów absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
za 2023 rok.

§ 2

Uchwała została podjęta jednogłośnie i wchodzi w życie z dniem podjęcia.

§ 3

Od niniejszej uchwały służy Radzie Miasta odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Warszawie w terminie 14 dni od dnia doręczenia.

U z a s a d n i e n i e

Wniosek Komisji Rewizyjnej ma swoje umocowanie prawne w przedstawionej 
pozytywnej opinii o wykonaniu budżetu za rok 2023.
Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie badając przedmiotowy 
wniosek nie stwierdził uchybień formalnych jak i merytorycznych niezgodności z 
dokumentacją znajdującą się w posiadaniu Izby, a w szczególności z:
1) budżetem na 2023 rok i jego zmianami,



2

2) opinią Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za 2023 rok,
3) sprawozdaniem z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, zawierającym 

zestawienie dochodów i wydatków wynikające z zamknięć rachunków budżetu miasta,
4) opinią Składu Orzekającego RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok.

  W związku z powyższym Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie 
wydał opinię jak w sentencji.

Przewodniczący
Składu Orzekającego
Ireneusz Kołakowski

Otrzymują:
1) Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów
2) a/a






































